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Zápis z jednání výboru ZO VOS FF UP ze dne 2. 6. 2023 
 
 

 

Přítomni za ZO VOS FF UP: 
František Kratochvíl, MA, Ph.D., předseda 
Mgr. Bronislava Macháčková, místopředsedkyně  

  Mgr. Anna Bílá, Ph.D., členka výboru 
Hana Růžičková, ekonomka 
Mgr. Anna Gáborová, předsedkyně KK - omluvena 

  Mgr. Kristýna Solomon, Ph.D., členka výboru - omluvena 
Valérie Vejmolová, členka KK 

  doc. Mgr. Pavel Šaradín, Ph.D., člen výboru - omluven 
  Prof. Dr. Wilken Engelbrecht, člen KK - omluven 

PhDr. Oldřich Břenek, Ph.D., člen výboru - omluven 
Mgr. Ondřej Kučera, Ph.D., člen výboru 
 

Hosté: 
  Mgr. et Mgr. Jana Jedličková, Ph.D., bývalá členka výboru 

 
 
Program 

1. Update z Koordinační rady Hodiny Pravdy 
2. Finanční situace na UP  
3. Dění ve VOS a zřizování stávkových výborů na FFUP 

Schválení programu a zapisovatele 
Program i zapisovatelka Mgr. Macháčková byli všemi přítomnými schváleny. 
 

 
 
1. Update z Koordinační rady Hodiny Pravdy 
 
Koordinační rada Hodiny pravdy se setkává pravidelně jednou za čtrnáct dní a 
připravuje další akce, které povedou k dosažení nápravy mzdové situace.  
Pro plánované setkání Konference rektorů 8. června za účastni ministra školství 
připravuje Hodina pravdy dopis rektorům a celé konferenci, který připomene dané 
sliby a bude naléhat na rychlé řešení situace. 
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K přípravě žaloby se již připojily dvě fakulty (FF UP a jedna fakulta UK), třetí fakulta 
(také UK) jedná v pondělí. 
Na podzim chystá Hodina pravdy druhou stávku (jednodenní), na kterou bude 
následovat okupace ve formě pravidelného přespávání ve školách zaměstnanci i 
studenty. K přípravě stávky je třeba zřídit Stávkové výbory. Více k tomuto v bodu 3. 
 
 
2. Finanční situace na UP 
Metodika dělení financí na UP pro rok 2023 byla po zbytečných odkladech konečně 
schválena na zasedání AS UP. Důležitým tématem je neracionální hospodaření 
s veřejnými zdroji: přebytky na straně jedné a nedostatky na straně druhé. 
K absurditě celé situace navíc přispívá, že univerzita z úroků z nevyčerpaných 
veřejných peněz, které v několika součástech kriticky chybí, má mnohamilionové 
zisky. Hádky o tyto peníze pak zdržují schvalování rozpočtu a dále zhoršují celkovou 
situaci.  
ZO VOS FF UP žádá děkana, aby připravil rozpočet FF UP co nejrychleji a přijal 
opatření o rozpočtové odpovědnosti, které umožní normální finanční fungování a 
plánování fakulty. Výbor přijal následující usnesení: 
 
Vzhledem k dobrému finančnímu zajištění UPOL a výnosům, které má z našetřených 
veřejných prostředků, žádáme děkana FF UP, aby racionálně přistoupil k rovnému 
odměňování zaměstnanců FF UP, kteří svým úsilím a pílí k výsledkům hospodaření 
UP přispěli měrou nemalou. Věříme, že podobné opatření jako v minulém roce 
(mimořádný rovný bonus pro všechny zaměstnance) si FF UP může dovolit. 
 
 
3. Dění ve VOS a zřizování stávkových výborů na FFUP 
V reakci na dopis předsedy VOS (v příloze) se členové výboru shodli na strategii 
zakládání stávkových výborů na FFUP. Tyto budou zřízeny po katedrách a odděleních 
FF. Pro zapojení do stávkového výboru není nutné členství ve VOS. Nicméně je pro 
organizaci podzimních aktivit výhodné, aby na všech katedrách a odděleních byla 
styčná osoba, skrze kterou lze akce koordinovat. 
Členky výboru ze Studijního oddělení se zaměří na zaměstnance dalších oddělení 
děkanátu. Akademici vypracují seznam vhodných styčných osob na všech katedrách, 
které postupně osloví. 
 
Zapsala dne 2. 6. 2023 
Mgr. Bronislava Macháčková, místopředsedkyně ZO VOS FF UP, v.r. 
 
Schválil  
František Kratochvíl, M.A., Ph.D., předseda ZO VOS FF, v.r.  
 
 
Příloha: Dopis předsedy VOS k zakládání stávkových výborů 


